
Zápis ze Shromáždění představitelů SDH  – KD Kozolupy  11. 11. 2023 

Zahájení jednání 10:16 

 

A. Foldová – přivítání hostů: 

 Ing. Michaela Opltová – starostka obce Kozolupy, poslankyně PČR 

brig. gen. Ing. František Pavlas – ředitel HZS PK 

Bc. Robert Kučera – za SH ČMS Praha 

p. Štefan Asztaloš – ředitel Hasičské vzájemné pojišťovny, a.s., pobočka Plzeň 

p. Tomáš Jarošík – HZS velitel stanice Nýřany 

 Zasloužilí hasiči, starostové SDH a starostové okrsků 

  

 Představení obce Kozolupy – historie a zajímavosti 

 

Řídící jednání – O.Melichar 

- přivítání 

- pietní minuta ticha  

- program jednání: 1) zahájení, volba komisí, zapisovatele a ověřovatele zápisu 

         2) kontrola usnesení SP SDH z Hromnice 25.3.2023 

         3) Zpráva o činnosti OSH PS za 01-10/2023 

       4) Zpráva o hospodaření OSH PS za 01-09/2023 

       5) Zprávy jednotlivých odborných rad OSH PS 

       6) zpráva OKRR 

         7) předložení návrhu rozpočtu OSH PS na rok 2024 

         8) zajištění VH sborů a okrsků 

                                 9) Diskuse 

       10) Usnesení 

       11) závěr 

 

         

1. Volba mandátové a volební komise: 

předseda: Štěpánka Nováková (SDH Heřmanova Huť) 

členové: Petr Severa (SDH Manětín), Petr Slach (Horní Hradiště), Romana Holečková 

(SDH Kožlany) 

     Pro – 89  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

Volba návrhové komise :  

předseda: Mgr. Luboš Urbánek (SDH Obora)  

členové: Martin Mráz (SDH Obora), Štefan Bindzar (SDH Pňovany) 

 

     Pro – 89  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

 Volba zapisovatele: 

Štěpánka Nováková ( SDH Heřmanova Huť) , Jitka Špelinová, Dis. (SDH Mrtník)   

  

     Pro –89  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  



 Volba ověřovatelů zápisu: 

p. Kristina Olejníčková (SDH Zruč), p. Matěj Koče (SDH Rochlov)   

   

Pro –89  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

 

Zpráva mandátové komise: 

Přítomno 89 zástupců sborů z celkového počtu 130 pozvaných  = 68,46%  - jednání je 

usnášeníschopné. 

 

2. Kontrola usnesení ze dne 25.03.2023 – Ondřej Melichar 

Přečteno usnesení z jednání SP SDH v Hromnici dne 25.3.2023, uložené úkoly 

splněny, nikdo z přítomných představitelů neměl připomínky 

 

3. Zpráva o činnosti OSH PS za 01-09/2023 - A. Foldová 

- Přání všem Martinům k svátku a oslavencům k narozeninám 

- Kalendář akcí OSH i sborů a okrsků byl hodně naplněn 

- Poděkování Plzeňskému kraji za finanční podporu  

- Zápisy z jednání OSH PS jsou k nahlédnutí na webových stránkách 

- Nespokojenost s účastí na jednotlivých akcích okresu PS i kraje 

- V září 2023 na společném jednání VV se starosty okrsků v H. Huti dostali zástupci 

sborů za úkol navrhnout opatřen na zlepšení situace – zatím bez odezvy 

- Za dva roky budou volby do jednotlivých funkcí SH ČMS od sborů až po republiku 

– nutno hledat členy, kteří se zapojí a budou pracovat 

- Úspěch MH a dorostu – poděkování za reprezentaci okresu i kraje, zároveň malá 

účast žen a mužů na okresní soutěži v požárním sportu 

- Od října 2023 ustavena nová rada soutěží – nové náměty na soutěže mužů a žen 

v požárním sportu, snad nový impuls ke zlepšení 

- Poděkování radě mládeže a radě ochrany obyvatelstva za činnost 

- Informace o setkání Zasloužilých hasičů a funkcionářů v Chudenicích, H. Huti a 

Rochlově 

- Poděkování organizátorům a účastníkům za 6.ročníku Pyrocaru v Přibyslavi 

- výsledky hospodaření obdrželi zástupci sborů u prezence + samostatný bod 

jednání 

- poděkování za účelovou dotaci z Plzeňského kraje (345.000 rozděleno do sborů) 

- poděkování za podporu hejtmanovi PK a HZS PK 

- informace k volebnímu období – po diskusi na úrovni VV okresů a krajů  – 14. 10. 

2023  proběhlo v Přibyslavi hlasování o volebním období - 69% zástupců hlasovalo 

o sjednocení volebního období 5 let od řádného 6. sjezdu SH ČMS – tzn., že                     

7. sjezd  se uskuteční v roce 2026 – volby budou probíhat od 12/2025 do 06/2026, 

dle stanov od.5 čl. 10 

- proběhne změna Stanov – momentálně je vyhotovena prezentace, ke které se 

může každý jednotlivý člen sdružení vyjádřit a připomínkovat je, starostové 

okrsků prezentaci obdrželi, včetně členů VV ta, aby členskou základnu mohli 

informovat o chystaných změnách 



- Zpravodaj se k dnešnímu jednání netiskl – velké náklady 8 až 10tis. Kč. Po 

posledních jednáních zůstaly materiály na stolech – finance lze využít lépe 

- Veškeré informace od spolků po vedení SH ČMS jsou uveřejňovány na webových 

stránkách 

- Vyúčtování dotací -pokud sbory žádají, je nutné dodržet předepsané účetní 

postupy a včas odevzdat  

- Poděkování za práci JPO, jednotlivým radám a jejich členům 

- Přání hodně štěstí do nového roku 

 

4.  Zpráva o hospodaření za 01-9/2023 – A. Foldová 

- Výsledky hospodaření, obdrželi všichni zástupci sborů u prezentace – není zde 

ještě zaúčtována celá dotace z PK, odpisy atd. 

- dotazy k hospodaření budou řešeny v rámci diskuse, příp. v úředních dnech nebo 

po předchozí domluvě, je možné podrobně nahlédnout do účetnictví v kanceláři 

OSH PS 

- příspěvky a dotace jsou efektivně využívány, nejvíce peněz je vynaloženo na MH 

-  

5.  Zprávy jednotlivých odborných rad OSH PS  

Rada mládeže – Jan Suchý  

- Složení rady 

- Informace k jednotlivým závodům a umístění našich sportovců – vše je 

uveřejněno podrobně na stránkách OSH PS 

- V 03/2023 školení vedoucích MH – obnovení a získání kvalifikací vedoucích MH 

- Na setkání v září byly vedoucím podány informace k pojištění a dotacím MŠMT 

- Poděkování za organizaci akcí a sportovců za výkony 

- Poděkování vedoucím MH a PK za finanční pomoc 

 

Rada represe  – Jan Čermák 

- Rada se sešla3x  

- 8.2.2023 schváleny změny v soutěži o Čestnou standardu – informace na webu 

OSH PS 

- 03/2023 dohodnuto cvičení s techniky ochrany obyvatelstva – proběhlo v rámci 

výcvikového tábora okrsku Nýřansko v 06/2023 

- v září 2023 jmenován vedoucím rady represe p. Čermák (SDH Tlučná) a dále byla 

ustavena rada hasičských soutěží, jejím vedoucím byl jmenován Luděk Ekstein 

(SDH Vejprnice) 

- 10.10.2023 jmenován zástupce do krajské rady - Petr Česánek (SDH Rochlov) 

- 21.11.2023 17:00 – zkoušky Hasič I.+II. tř. – pozvánka bude zaslána – malý zájem 

o získání odbornosti 

- 30.11.2023 od 17:00 – Aktiv velitelů okrsků a velitelů JPO II a III v M. Touškově – 

pozvánka bude zaslána 

- Již 2 roky neproběhlo okresní cvičení – původně mělo proběhnou v areálu letiště 

Líně – nutno najít nové prostory pro toto cvičení – návrhy možno zasílat přímo  na 

e-mail rady represe 



- Poděkování HZS na úseku represe za pomoc s odbornou přípravou jednotek 

- Poděkování členům rady za organizaci a účast na akcích, přání hodně zdraví do 

dalšího roku 

Rada prevence  –   Petr Severa 

- Pozdravení shromáždění 

- Přečtení podrobné zprávy – bude zveřejněna na webu  OSH PS 

- 26. 11. 2022 – proběhl seminář preventistů a TOO – nové kvalifikace preventistů 

- 49.ročník Požární ochrana očima dětí – v roce 2023 se na okrese zapojilo 126 dětí 

z MŠ+ZŠ a SDH – 25.5.2023 slavnostní vyhlášení soutěže v Nevřeni – zde byly 

vystaveny práce dětí celé prázdniny 

poděkování starostce Nevřeně a ředitelce Centra za organizaci 

- Poděkování členům rady za preventivní činnost ve sborech 

- Přání pevného zdraví a pohody 

 

Rada ochrany obyvatelstva  –   Bc. Ondřej Holeček 

- Rada pracovala dle stanoveného plánu práce 

- Proběl výcvik, besedy, praktické nácviky - celkem se účastnilo 830 osob , z toho 

260 dětí 

- Projektový den pro ZŠ – HZS + PČR 

- Navázání užší spolupráce s ČČK 

- Poděkování členům za zajištění zdravotnických  dozorů na akcích 

- Vzdělávací akce – TCV – výcvikový tábor okrsku Nýřansko v Rochlově 

 

Rada historie   

Vedoucí rady p. Ladislav Kapitán je dlouhodobě nemocný – posíláme pozdravy a přání 

brzkého uzdravení –  

 

Aktiv Zasloužilých hasičů  –   František Hanus 

- Pozdravení shromáždění 

- Na OSH PS celkem 19 Zasloužilých hasičů – apel na starosty o rozšíření řad ZH 

- Setkání hasičů v Chudenicích – poděkování p. Suchému (SDH Ledce), za zajištění 

autobusu pro účastníky 

- Proběhlo krajské setkání ZH na zámku Kozel a v KD Losiná, které bylo společné 

pro Plzeňský a Karlovarský kraj 

- Poděkování p. Melicharovi a p. Česánkovi za organizaci setkání ZH a funkcionářů 

v H. Huti a Rochlově 

- V 10/2023 setkání vedoucích aktivů ZH z celé republiky na Babylonu za 

pořadatelství OSH Domažlice – kritika ztráty hodnoty ocenění titulem ZH, některá 

ocenění již nejsou platná, nedodržování stejnokrojového předpisu 

 

 

 



6. Zpráva kontrolní a revizní rady – předseda p. Eduard Cízl  

- Složení rady 

- Proběhla 4 jednání – 7.3.2023, 10.5.2023, 14.6.2023, 18.9.2023.Další jednání jsou 

naplánovaná na 15.11. 2023 a 13.12.2023 

- Proběhly kontroly účtů, faktur a dokladů – vše řádně vedeno 

- Poslední kontrola financí proběhla dne 7.11.2023 – na BÚ 701.470.- Kč, 

v pokladně částka 1.000.- Kč 

- Vyúčtování dotací odevzdávat včas a ve stanovených termínech, přehledy o 

majetku a závazcích za rok 2022 nutno zaslat přes DAT schránky nejpozději do 

31.12.2023 

- 18.9.2023 byla rada informována o rozhodnutí uskutečnit volby v 2025-2026 – 

OKRR souhlasí 

- Kontrola plnění usnesení z minulého jednání – bez připomínek 

- Materiální podpora Ukrajiny ve výši 30tis. Kč, která byla schválena na jednání v r. 

2021 v Kralovicích, nebyla do dnešních dnů realizována  

- OKRR neobdržela žádné podněty k řešení 

- OSH PS má 14 okrsků, 130sborů – celkem 6311 členů z toho 1.268 MH 

- Poděkování všem členů OKRR, přání hodně zdraví a štěstí v novém roce 

 

 

7. Příspěvek Bc. R. Kučery  za VV SH ČMS 

- Omlouvá se za nedodržení pořadí bodů jednání – musí odejít dříve z pracovních 

důvodů  

- Omluvenka paní starostky Ing. Němečkové a zástupců SH ČMS z dnešního jednání 

- Poděkování za činnost 

- Nečinnost členů a funkcionářů je problém v celé republice – je to celospolečenský 

problém 

- Funkční období v SH ČMS prodlouženo do roku 2026 

- Informace o novelizaci Stanov – budou probíhat jednání – každý se může do 

jednání zapojit – připomínky lze zasílat e-mailem: stanovy@dh.cz 

- Plnění rozpočtu za rok 2023 je dle plánu – v roce 2024 se v rozpočtu projeví vládní 

škrty, SH ČMS musí zajistit financování z jiných zdrojů – činnost sdružení NEBUDE 

omezena – probíhají další jednání v Parlamentu a Senátu 

- Centrum hasičského hnutí v Přibyslavi – ekonomické problémy – nedostatečná 

návštěvnost – investiční akce do zámku byly zastaveny 

- Poděkování okresnímu sdružení, že jako jeden z mála posílá 1.- Kč/ člena pro 

Nadaci na podporu hasičského hnutí 

- Chystá se změna ve financování – konsolidační uzávěra – jednání, aby byly spolky 

a občanská sdružení vyjmuty 

- 15.6.2024 – Telč – oslavy 160.výročí založení hasičstva – první sbor Velvary 1864 

- K připomínce p. Hanuse – udělování titulů ZH bylo v době covidu pozastaveno - 

nyní dochází k vyřízení všech návrhů z této doby. Následně budou tituly ZH znovu 

udělovány jako dříve. Pokud má někdo k formě udělování titulů ZH výtku, může 



zaslat podnět na hlavní spolek – p. Kučera bude na jednání VV SH ČMS bude také 

vedení informovat 

 

 

8. Návrh rozpočtu na rok 2024 a informace k zebezpečení VH sborů a okrsků,                            

p. Foldová 

- Návrh rozpočtu obdrželi zástupci sborů u prezence – snížení financí v roce 2024 

- Nevyšší položkou jsou organizace akcí MH 

- Poděkování účetní a pracovnici kanceláře p. Špelinové za práci 

- Nikdo neměl dotazy k předloženému rozpočtu 

 

- Zabezpečení VH : 

        -   Valné hromady sborů musí proběhnout do 31. 1. 2024, VH okrsků                     

do 29. 2. 2024 

  -    Program a návrh usnesení VH – vzory budou zveřejněny na webových 

stránkách OSH PS a materiál bude zaslán i přes starosty okrsků 

 -    pracovní komise musí mít vždy 3 členy 

 -    schválit plán práce jak pro SDH, okrsek, tak i pro kolektiv MH 

 -    Hlášení SDH za rok 2023 – ten, kdo má přístup do centrální evidence SDH, 

vyplní Hlášení v programu, POZOR – před odesláním Hlášení – nutné především 

odhlásit členy (zemřelé, jiné odhlášení apod.) – a to emailem: 

alenafoldova@seznam.cz 

 -    Do 31.1.2024 – ten, kdo přístup do centrální evidence nemá, může Hlášení 

odevzdat v papírové podobě 

 -     Do 31.1.2024 – vyplnit odeslat Registrační list kolektivu MH a Registrační 

list sportovního oddílu, nutno aktualizovat seznam sportovců – počty musí 

souhlasit jak s evidencí SH CMS tak s evidencí v Rejstříku sportu – upozornění na 

velké nesrovnalosti – do Rejstříku sportu do sborů se okres nedostane, je třeba to 

průběžně aktualizovat během roku 

        -    daňové přiznání, účetní závěrka musí být zaslán do veřejného rejstříku  

             do 30. 4. 2024 pouze před DAT schránky pro ty subjekty, které čerpají 

dotace, ostatní mohou přehled o majetku a závazcích odeslat DAT schránkou 

nejpozději do 31. 12. 2024  

 

      

9. Diskuse 

A. Foldová –  

- Informace o jmenování vedoucích OR represe p. Čermák a vedoucí OR hasičských 

soutěží p. Ekstein 

 

Ocenění členům : 

Věra Filipová (SDH Tlučná) – životní jubileum 

Alena Filipová (SDH Tlučná) – životní jubileum 



Jan Suchý (SDH Ledce) – Záslužná medaile OSH III. stupně, za obětavou a aktivní 

činnost 

Karel Zapletal (SDH Nečtiny) – medaile Za sport a výcvik, soutěže TFA na 

reprezentační úrovni 

SDH Žichlice – starosta p. Dolejš – okresní vyznamenání pro sbor – medaile Za                   

příkladnou práci, za vynikající výsledky v oblasti výchovy mladých hasiů 

starosta SDH Heřmanova Huť – p. Kout a starosta  SDH Rochlov p. Koče – 

poděkování VV  za organizaci setkání ZH a funkcionářů 28.10 .2023 v H. Huti a 

Rochlově 

 

Blahopřání všem vyznamenaným. 

 

Starostka obce Kozolupy a poslankyně PČR Ing. M. Opltová  

- poděkovala za pozvání, prezentaci historie obce na úvod jednání 

- doplnění R. Kučery – k připomínkám rozpočtu sdružení – financování zůstává jako 

v roce 2023 – jednání napříč poslaneckým i senátním prostředím 

- poděkování za připomínky a podněty od sborů 

- Poděkování členům SDH Kozolupy za organizaci jednání 

- Poděkování všem za činnost a práci s dětmi 

- Připomenutí Dne válečných veteránů 

- Hodně štěstí do roku 2024 a hezké Vánoce 
 

Brig. gen Ing. F. Pavlas – ředitel HZS PK 

- poděkoval za pozvání   

- OSH PS pracuje dobře 

- Oceňuje práci s dětmi, technické zázemí i vedoucí MH 

- Mrzí ho nezájem o odbornosti z řad členů JPO 

- Chválí práci sborů v OSH PS i v jiných částech ČR 

- Poděkování všem radám i jednotlivcům za činnost 

- Podpora HZS sborům bude probíhat i nadále  

- Přání hezkých svátků všem 
 

p. Asztaloš – ředitel Hasičské vzájemné pojišťovny a.s. 

- poděkoval za pozvání   

- Přehled hospodaření pojišťovny v PK- plnění na 125-130% 

- Připomíná nutnost aktualizace pojistných smluv – navýšení – kontakty na 

zástupce jsou na webu pojišťovny 

 

A.Foldová  

- připomněla že budou probíhat valné hromady a nikoliv řádné valné hromady 

- Termíny VH sbory a okrsky mohou průběžně hlásit na kanceláři OSH PS 

- Hlášení o činnosti – upozornění – přes Centrální evidenci, popř. písemný tiskopis 

najdou sbory na webu OSH, bude také rozeslán přes starosty okrsků 

- na OSH PS sbory dodají aktualizaci kontaktů na své zástupce – e-mail + tel. číslo 

 



Nikdo další se do diskuse nezapojil 

Během jednání opustil s omluvou jeden zástupce sborů jednací místnost – 

přítomno 88 zástupců 

 

Jednání přerušeno – 12:39 až 12:48 

 

10.  Usnesení – předseda návrhové komise Mgr. Urbánek 

   - přečetl návrh usnesení z jednání 

   Doplnění usnesení: nikdo se nepřihlásil 

   

   Schválení usnesení přítomno 83 zástupců = 63,84 % účast :      

   Pro –83       PROTI – 0        ZDRŽEL SE – 0 

11. Závěr – rozloučení starostky OSH PS p. Foldové  

 

Jednání představitelů ukončeno ve 13:05 hodin 

 

zapsala:  

Štěpánka Nováková, v.r. 

Jitka Špelinová Dis., v.r. 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

Kristina Olejníčková, v.r.      Matěj Koče, v.r. 

 

 

 

 


